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Ustavni sud Srbije odlu~io da su u lokalnoj samoupravi u 
Novom Pazaru nezakonito primali dodatke na platu

Topli obrok i regres 
van zakona

Novi Pazar - Ne{to vi{e od devet go-
dina zaposleni u novopazarskoj lokal-
noj samoupravi nezakonito su prima-
li novac za topli obrok i regres za go-
di{nji odmor. Tako je odlu~io Ustavni
sud Srbije razmatraju}i Odluku o na-
knadama i drugim primanjima zapo-
slenih u gradskim upravama i izabra-
nih, odnosno postavljenih lica Novog
Pazara.

Ocenu ustavnosti ovog dokumenta
pokrenulo je Ministarstvo dr`avne

uprave i lokalne samouprave, na inici-
jativu novopazarskih vlasti. Spornu
odluku gradski parlament je doneo
krajem avgusta 2008. godine i jo{ je na
snazi. U lokalnoj samoupravi obja{nja-
vaju da je u decembru iste godine Vla-
da Srbije donela uredbu kojom se topli
obrok i regres „inkorporiraju u koefi-
cijent na osnovu kojeg se obra~unava
osnovna plata i da se ne mogu ispla}i-
vati kao dodatak“. Zbog te uredbe
Skup{tina grada je odluku stavila van

snage, „ali se u zapisniku pojavila teh-
ni~ka gre{ka, pa umesto odluka se sta-
vlja van snage od 1. januara 2009. za-
pisano je da se odluka stavlja van sna-
ge do 1. januara 2009. godine“. Topli
obrok i regres ~esto nisu ispla}ivani, pa
su zaposleni u lokalnoj samoupravi
pravdu tra`ili na sudu, koji je presu|i-
vao u njihovu korist, a oni napla}ivali
od 300.000 do 500.000 dinara. Pare }e
morati da vrate. S. N.
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Tehni~ka gre{ka izazvala
probleme: Gradska uprava 
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KC Damad zavr{io kampanju „16 dana aktivizma
protiv nasilja nad `enama“

Svakodnevna 
borba protiv nasilja

Novi Pazar - Kampanja „16 dana
aktivizma borbe protiv nasilja nad
`enama“, koju od 25. novembra rea-
lizuje novopazarska nevladina orga-
nizacija Kulturni centar Damad,
u{la je u zavr{nicu. Zbog mnogo-
brojnih aktivnosti, kampanja ima
produ`en rok trajanja.

U okviru kampanje, ova nevladina
organizacija je inicirala zajedni~ku
sednicu gradskih saveta za bezbed-
nost, me|unacionalne odnose i za
rodnu ravnopravnost i jednake mo-
gu}nosti. Sednicom je predsedavala
predsednica Skup{tine grada Ifeta Ra-

don~i}. O ovoj temi sa srednjo{kolci-
ma su govorili i poznati novopazarski
sportisti: atleti~arke Amela Terzi} i
Teodora Simovi}, njihov trener Rifat
Zilki}, trener Odbojka{kog kluba No-
vi Pazar Hamza Zatri} i svetska {am-
pionka u kik-boksu Saida Bukvi}. Oni
su mladima poru~ili da treba da se
okrenu sportu, a ne nasilju. Islamska
zajednica u Srbiji je prihvatila inicija-
tivu da se na hutbi, posle d`ume, mo-
litve petkom, u njihovim d`amijama
u Sand`aku ~ita jedinstven tekst pro-
tiv nasilja nad ̀ enama. S. N.
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Renovirane hirur{ke sale u Op{toj bolnici u Priboju 

Ministarstvo pomoglo sa
tri miliona dinara Strana VI
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Berane - Lokalni izbori u Beranama
raspisani su za 4. februar, a politi~ke par-
tije uveliko najavljuju pobjedu i preuzima-
nje ili ostanak na vlasti. U beranskoj op{ti-
ni vlada koalicija „Zdravo Berane“, koju
~ine SNP i DF, partije koje su opozicija na
republi~kom nivou. „Zdravo Berane“ u
lokalnoj Skup{tini op{tine ima ve}inu od
samo jednog odbornika. Demokratska
partija socijalista Mila \ukanovi}a, vlada-
ju}a u Republici, a opozicija u Beranama
sigurna je da }e osvojiti i ovu op{tinu.

DPS }e na izborima 4. februara u Bera-
nama ostvariti pobjedni~ki rezultat i pre-
uze}e vo|enje op{tine, saop{teno je iz te
stranke. Ka`u i da je posljednje dane obi-
lje ìla panika u redovima Koalicije „Zdra-
vo Berane“. „Nepostojanje skup{tinske ve-
}ine ve} du`e od godinu dana, suspendo-
vanje njenog rada zbog ove ~injenice i di-
rektno kr{enje zakonskih odredbi kada su

u pitanju neusvojene najbitnije odluke ko-
je su od va`nosti za zakonito funkcionisa-
nje Op{tine, postavljenje na ~elna mjesta u
lokalnoj samoupravi ljudi koji ne posjedu-
ju osnovne reference koje bi ih preporu~i-
le za rukovode}e pozicije, odu ìvanje par-
tijskih dugova kroz zapo{ljavanje isklju~i-
vo svojih partijskih istomi{ljenika, i jo{
mnogo toga lo{eg, obilje`ava vladavinu
ove odlaze}e koalicije“, navodi se u saop-
{tenju beranskog DPS-a. Ova stranka na-
vodi i da pri~a o „rije{enom“ problemu
sme}a, dok se ono tokom prethodne ~eti-
ri godine deponuje i „pretovara“ na ra-
znim lokacijama, pri~a o kvalitetnom vo-
dosnabdijevanju, u danima kada i dalje
jedna slabija ki{a onemogu}ava gra|ane
da koriste vodu za pi}e sa gradskog vodo-
voda - samo, kako ka`e DPS, „poja~avaju
argumente koji upu}uju na neminovnost
pada vladaju}e koalicije“.

Saop{tenjem su im odgovorili i iz
koalicije „Zdravo Berane“, koja „sa
uvjereno{}u u sigurnu pobjedu i nasta-
vak saradnje sa svojim sugra|anima,
do~ekuje 4. februar“. „Prethodna odgo-
vorna politika daje nam za pravo da se
na takav na~in osvrnemo na sve ono
{to se 4 godine de{avalo u na{im Bera-
nama“, navodi se u saop{tenju. Doda-
ju da su ponosni na ostvareno u pret-
hodnom mandatu. „Ponosni na prve
~etiri godine „Zdravih Berana“ i ne}e-
mo stati na ostvarenom. Desetine
uspje{nih infrastrukturnih projekata su
za nama. Gra|ani dobro znaju i pamte.
Odgovorno, kao i prije ~etiri godine i
danas tvrdimo da }emo sve {to obe}a-
mo i zavr{iti. Zato vam, dragi na{i Be-
ranci, obe}avamo da idemo u nastavak
pri~e „Zdravih Berana“, poru~uju iz
koalicije „Zdravo Berane“. C. D. 

Novi Pazar - Kampanja „16 dana ak-
tivizma borbe protiv nasilja nad `ena-
ma“, koju od 25. novembra realizuje
novopazarska nevladina organizacija
Kulturni centar Damad, u{la je u zavr-
{nicu. Zbog mnogobrojnih aktivnosti,
kampanja ima produ`en rok trajanja.

U okviru kampanje, ova nevladina
organizacija je inicirala zajedni~ku
sednicu gradskih saveta za bezbednost,
me|unacionalne odnose i za rodnu
ravnopravnost i jednake mogu}nosti.
Sednicom je predsedavala predsedni-
ca Skup{tine grada Ifeta Radon~i}. Lo-
kalna samouprava je na ovaj na~in
obele`ila i 10. decembar - Me|unarod-
ni dan ljudskih prava.

U~esnici sastanka su istakli va`nost
stalnih aktivnosti na spre~avanju nasi-
lja nad ̀ enama i nasilja uop{te. Nagla-
{eno je da je neophodna delotvorna
primena obavezuju}e Instanbulske
konvencije iz 2011. godine, kojom je
predvi|ena aktivna borba i preventi-
van rad na eliminaciji svih oblika nasi-
lja nad ̀ enama i devoj~icama. 

Na ovom sastanku gradskih parla-
mentarnih saveta usvojeni su i zaklju~-
ci, koji }e biti upu}eni Skup{tini grada
na razmatranje. Saveti su najo{trije
osudili „svaki vid diskriminacije i kr{e-

nja neotu|ivih ljudskih prava na ̀ ivot,
bezbednost i jednakost bez obzira na
nacionalnu, versku, socijalnu i kultur-
nu pripadnost“. Pozvani su svi dr`avni
organi, institucije i drugi relevantni fak-
tori „da maksimalno doprinesu suzbi-
janju diskriminacije, a ̀ rtvama svakog
vida nasilja mora da se obezbedi efika-
sna sudska za{tita i po{teno su|enje“.
Drugim zaklju~kom, osu|en je svaki
vid nasilja nad `enama i nepo{tovanje
prava proklamovanih op{tom Pove-

ljom o ljudskim pravima i svi relevant-
ni faktori su pozvani „da uzmu u~e{}e
u svakodnevnoj borbi protiv nasilja
nad `enama, kako bi se u sveobuhvat-

ni napor i osna`ivanje rodne ravno-
pravnosti za{titilo neotu|ivo pravo sva-
ke ̀ ene na slobodu, jednakost i bezbed-
nost“. I tre}im zaklju~kom, nadle`nim

organima lokalne samouprave predlo-
`eno je da planirana sredstva za rodnu
ravnopravnost i bezbednost usmere ka
finansiranju aktivnosti iz Akcionog
plana za rodnu ravnopravnost“. 

Direktorka KC Damad Zibija Der-
vi{halitovi}-[arenkapi} ocenjuje da je
u toku realizovanja aktivnosti u kam-
panju ostvarena dobra saradnja i sa
{kolama, ustanovama, Internacional-
nim univerzitetom, Islamskom zajed-
nicom (IZ) u Srbiji i Sportskim save-
zom Novog Pazara. U {kolama, na In-
ternacionalnom univerzitetu i u Cen-
tru za decu i mlade „Duga“ organizo-
vani su razgovori na ovu temu. U KC
Damad isti~u i zna~aj javnog razgovo-
ra izme|u istaknutih sportista i sport-
skih radnika i u~enika srednjih {kola.
Pred srednjo{kolcima su se pojavile
atleti~arke Amela Terzi} i Teodora Si-
movi}, njihov trener Rifat Zilki}, trener
Odbojka{kog kluba Novi Pazar Ham-
za Zatri} i svetska {ampionka u kiks-
boksu Saida Bukvi}. Oni su mladima
ukazali da postoje izbori i pozitivne al-
ternative kao protivte`a nasilju i da po-
stoje mnogo bolji na~ini da se izgradi
`ivot bez nasilja. Poslata je poruka da
mladi treba da se okrenu sportu, a ne
nasilju. S. Novosel

KC Damad zavr{io kampanju „16 dana aktivizma protiv nasilja nad `enama“

Svakodnevna borba protiv nasilja

Hutba u d`amijama
Islamska zajednica u Srbiji je prihvatila inicijativu da se na hutbi, posle d`ume,

molitve petkom, u svim d`amijama u ovom gradu ~ita jedinstven tekst protiv na-
silja nad ̀ enama. Vrhovni poglavar IZ u Srbiji muftija Mevlud Dudi} doneo je odlu-
ku da se ~itanje tog teksta „pro{iri na ceo Sand`ak“.

Zajedni~ka sednica
gradskih saveta o 
borbi protiv nasilja
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Beograd, Novi Pazar - Pre tri dana u
dr`avnom parlamentu narodni posla-
nik Enis Imamovi} podr`ao je odluku
Bo{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV)
da bojkotuje Sajam nacionalnih manji-
na, ali pozvao i druge nacionalne ma-
njine da u~ine isto „sve dok se ne izvr-
{i revizija Akcionog plana i ne promeni
format u kome se Me|unarodni dan
ljudskih prava u Srbiji gde se nacional-
ne manjine tretiraju kajo sajamska ro-
ba“. Imamovi} je pitao „kome je
uop{te pala napamet ideja da se
na Beogradskom sajmu pored
sajma automobila, name{taja,
poljoprivrede organizuje i Sajam
nacionalnih manjina“ i pro~itao
je definiciju re~i „sajam“ za koju
je sinonim va{ar.

- Ne znam da li shvatate koli-
ki je to nivo nepo{tovanja kada
manifestaciju na kojoj treba da
budu predstavljeni ljudi, kultu-
ra i obi~aji nacionalnih zajedni-
ca gra|ana ove zemlje zovete Sa-
jam nacionalnih manjina. Ovaj
slu~aj mo`da najbolje pokazuje
kako ova vlada gleda na nacio-
nalne manjine u Republici Srbi-
ji, zaklju~io je poslanik Imamo-
vi}. U saop{tenju koje je izdala
informativna slu`ba SDA San-
d`aka, navodi se da je njihov po-
slanik pitao premijerku Anu Br-
nabi} da li su direktorka Kance-
larije za ljudska i manjinska prava Su-
zana Paunovi} sankcionisana zbog iz-
no{enja neistina o Akcionom planu i
{efica pregovara~kog tima zbog pro-
pusta u tom dokumentu. Imamovi} je
rekao da je Paunovi} na Sajmu izjavila
da je Akcioni plan za poglavlja 23. i 24.,
posebno onaj deo koji se odnosi na na-
cionalne manjine „izra|en i donesen

uz saglasnost predstavnika svih nacio-
nalnih manjina“.

- Predstavnici Bo{njaka. ne samo da
nisu dali svoju saglasnost na ovakav
Akcioni plan, ve} svi mi koji smo legi-
timni predstavnici Bo{njaka tra`imo i
insistiramo na hitnoj reviziji tog doku-
menta, zato {to su ovog koji je usvojila
vlada izba~eni svi predlozi legitimnih
predstavnika Bo{njaka. Dakle, {to se ti-
~e Bo{njaka, ovaj Akcioni plan je pot-

puno nelegitiman, nelegalan i ne nudi
nijedno re{enje za nagomilane proble-
me sa kojima se bo{nja~ki narod suo~a-
va u Srbiji - rekao je Imamovi} i od pre-
mijerke zatra`io obja{njenje „za{to vla-
da u doma}oj i me|unarodnoj javnosti
iznosi neistine kada je u pitanju proces
dono{enja Akcionog plana za manjine
u poglavljima 23. i 24.“ S. Novosel

Narodni poslanik SDA Sand`aka Enis Imamovi} 
protestovao zbog Sajma nacionalnih manjina

Nacionalne manjine
nisu sajamska roba

Akcioni plan je 
nelegitiman: 
Enis Imamovi} 

Sporazum o saradnji
BNV i kantona Gora`de

Novi Pazar - Bo{nja~ko nacional-
no ve}e (BNV) i Bosansko-podrinj-
ski kanton Gora`de potpisali su spo-
razum o saradnji, kojim su definisa-
ni unapre|enje i podsticanje odnosa
u oblastima od zajedni~kog interesa,
razvijanje plana za o~uvanje bo{nja~-
kog nacionalnog identiteta i pobolj-
{anje polo`aja Bo{njaka. BNV i kan-
ton Gora`de sara|iva}e i u drugim
oblastima va`nim za Bo{njake. Po-
sebno se isti~e saradnja u edukaciji
na bosanskom jeziku, pobolj{anju
socioekonomskog polo`aja, organi-
zovanje nau~nih skupova i tribina, u
oblasti kulture i sporta. Potpis na ovaj
dokument stavili su predsednik
BNV Sulejman Ugljanin i premijer
Vlade Bosansko-podrinjskog kanto-
na Gora`de Emir Okovi}. S. N. 

Izbori u Beranama 4. februara, „Zdravo Berane“ i DPS razmjenjuju optu`be

Obe strane sigurne u pobjedu

Jo{ jedan slu~aj boginja
Novi Pazar - Direktor Zavoda za javno zdravlje u Novom Pazaru [efadil Spahi}

potvrdio je za Radio Sto plus da je dete iz Tutina obolelo od malih boginja nakon kon-
takta sa prethodno dvoje obolele dece iz ovog grada. „To dete je vakcinisano i bolest
je pro{la bez komplikacija. Deca iz Tutina koja su prethodno obolela nisu bila vakci-
nisana, ali je njihovo stanje sada stabilno i dobro se ose}aju“, dodao je Spahi}. On je
ocenio da je epidemiolo{ka situacija u Novom Pazaru stabilna, ali i neizvesna zbog
malog procenta dece koja su primila MMR vakcinu. Broj vakcinisane dece je u pora-
stu ali ukupan procent vakcinisanih je i dalje oko 40 odsto. Male boginje su potvr-
|ene krajem pro{log meseca kod dvoje dece iz Tutina i jednog iz Novog Pazara.

Pomo} TIKE Beranama
Berane - Predsjednik Op{tine Berane Dragoslav [}eki} sa saradnicima, prisu-

stvovao je sve~anosti u Domu zdravlja ,,Dr Nika Labovi}“ u kome je otvorena Jedi-
nica za fizikalnu terapiju primarnog nivoa, za koju je Turska agencija za me|unarod-
nu saradnju i koordinaciju (TIKA) obezbijedila kompletnu opremu, kao i nedostaju-
}i dio opreme za mikrobiolo{ku laboratoriju u vrijednosti od 40.156 evra. Pored di-
rektora beranskog Doma zdravlja i Op{te bolnice, dr Zuhre Hadrovi}, otvaranju fizi-
kalne terapije prisustvovali su dr Kenan Hrapovi}, ministar zdravlja i Ahmet Altun,
koordinator TIKE. Altun je rekao da je od formiranja 2007. godine u Crnoj Gori TIKA
realizovala oko 50 projekata u vrijednosti oko dva miliona evra.
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Ne{to vi{e od devet go-
dina zaposleni u novopazarskoj lokal-
noj samoupravi nezakonito su primali
novac za topli obrok i regres za godi{nji
odmor. Tako je odlu~io Ustavni sud Sr-
bije razmatraju}i Odluku o naknadama
i drugim primanjima zaposlenih u
gradskim upravama i izabranih, odno-
sno postavljenih lica Novog Pazara.

Ocenu ustavnosti ovog dokumenta
pokrenulo je Ministarstvo dr`avne upra-
ve i lokalne samouprave, jer je smatralo
da je odluka u suprotnosti sa odredbama
Zakona o platama u dr`avnim organima
i javnim slu`bama. i odredbama Ustava.

l̂an 4. ovog zakona predvi|a da koefici-
jent za obra~un osnovne plate sadr`i i
dodatke za topli obrok i regres.

Ocenjuju}i zakonitost ove odluke,
Ustavni sud je odlu~io da Zakon o lo-
kalnoj samoupravi, na koji se gradski
parlament pozvao, nije mogao da bu-
de materijalno pravni osnov za usvaja-
nje te odluke, jer se pitanja kojima se
utvr|uju plate i dodaci radnika u lokal-

nim samoupravama ure|uju Zako-
nom o platama u dr`avnim organima
i javnim slu`bama, koji predvi|a i da
se osnovne plate radnika i funkcione-
ra lokalne samouprave utvr|uju na
osnovu koeficijenata i da oni ve} sadr-
`e dodatke za topli obrok i regres.

Ustavni sud je zaklju~io da lokalna
samouprava ima ovla{}enja da odredi
koeficijent za obra~un osnovne plate
zaposlenim, izabranim i postavljenim
licima, ali koeficijent ne sme da bude
ve}i od onog koji propisuje Zakon o
platama u dr`avnim organima i
osnovnim slu`bama i ne mo`e da se
predvidi pove}anje plata po osnovu bi-
lo kog dodatka ako je u zakonu ve}
propisano da je sadr`an u koeficijentu.

Spornu odluku gradski parlament je
doneo krajem avgusta 2008. godine i jo{
uvek je na snazi. U lokalnoj samoupra-
vi obja{njavaju da je u decembru iste
godine Vlada Srbije donela uredbu ko-
jom se topli obrok i regres „inkorpori-
raju u koeficijent na osnovu kojeg se ob-

ra~unava osnovna plata i da se ne mo-
gu ispla}ivati kao dodatak“. Zbog te
uredbe Skup{tina grada je odluku stavi-
la van snage, „ali se u zapisniku pojavi-
la tehni~ka gre{ka, pa umesto odluka se
stavlja van snage od 1. januara 2009. za-
pisano je da se odluka stavlja van snage
do 1. januara 2009. godine“. Minulih
godina, zbog nedostatka sredstava u
gradskoj kasi, novac za topli obrok i re-
gres vrlo ~esto nisu ispla}ivani, pa su za-
posleni u lokalnoj samoupravi pravdu
tra`ili na sudu, koji je presu|ivao u nji-
hovu korist, a oni napla}ivali od
300.000 do 500.000 dinara bez kamate
i sudskih tro{kova. Zbog te odluke, no-
vopazarska lokalna samouprava je po-
mo} potra`ila od Ministarstva dr`avne
uprave i lokalne samouprave da pokre-
ne ocenu ustavnosti. Ustavni sud je, jo{
u junu ove godine, odlu~io da je odluka
nezakonita. Na taj na~in je u gradskoj
kasi sa~uvano dva miliona dinara. Sada
se razmatraju pravne mogu}nosti da se
ispla}eni novac vrati. S. Novosel

Izgradnja hidroelektrane pokrenula klizi{te
PRIBOJ - U Priboju je, na mestu iznad koga se izvode radovi na izgradnji hidroelektrane Rekovi}i proradilo klizi{te. Klizi{te,
koje je jo{ uvek aktivno, za sada, ugro`ava objekte koji se nalaze na imanju porodice Ru`i}a, koji su deo ove parcele prodali
firmi „Mini hidro investments“, investitoru hidroelektrane koja je u izgradnji. Klizi{te je, zbog pomeranja stubova, uzrokovalo i
kidanje visokonaponske mre`e. Na ~elu firme „Mini hidro investments“, koja investira u privatnu hidroelektranu je Nikola
Petrovi}, doskora{nji direktor Elektromre`e Srbije. Radove izvodi gra|evinska firma „Hidro tan“, ~iji je vlasnik Du{an Klisura,
poreklom iz Priboja. S. B. FO
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Topli obrok
Desi se. ]uti se. Onda neko proceni da treba da se obnaroduje. Tako se po-

la godine }utalo da su gradski ~inovnici punih devet godina nezakonito jeli i
odmarali se. Naravno, o tro{ku gra|ana. Sve zahvaljuju}i zapisni~aru sa grad-
skog parlamenta. Izgleda da mu je bilo vreme za godi{nji odmor. Tek, gradska
kasa je bila dovoljno duboka da ~inovnici naplate dodatne tro{kove za svoje
jelo i godi{nje odmaranje. Rastezanje plata nije moglo da pokrije i te tro{ko-
ve. Te`ak momenat, sad treba da vrate one pare za i}e i pi}e i sun~anje. Bi}e da
neko ima ne{to protiv njih, a ~inovni~ke plate male. Vreme je da nastupe du-
{ebri`nici, da ih brane od poslodavaca i politi~kih neistomi{ljenika.

Neka se}anja kratko traju. Zaboravljeno je da je i me|u gradskim admini-
strativcima bilo i onih koje su sudski napla}ivali ujede pasa lutalica. Nikakav
dogovor., samo „presavijeni“ sudski tabak. I, tu se odlivalo iz gradske kase. Psi
lutalice posebno su se bili okomili na one koji su bili „zaostav{tina“ nekih pret-
hodnih vlasti. Tek toliko, da novim vlastodr{cima bude manje. U ovoj ~ar{iji
ujedi pasa su najskuplji. S. N. 

Osma izborna skup{tina SDA Sand`aka

Ugljanin predsednik
Novi Pazar - Sulejman Ugljanin }e i

u naredne ~etiri godine biti lider SDA
Sand`aka. Tako je jednoglasno odlu~i-
lo svih 85 partijskih delegata na Osmoj
izbornoj skup{tini te partije. Ugljanin
je rekao da }e se SDA Sand`aka i dalje
zalagati za re{avanje statusa Bo{njaka i
Sand`aka i podsetio da su „svi narodi
biv{e Jugoslavije re{ili svoje nacional-
no pitanje osim Bo{njaka“. Ocenio je
da je u poslednjih dvadeset sedam go-

dina u Sand`aku bio pakao i da je u
tom periodu nad Bo{njacima izvr{en
genocid u Srebrenici i drugi brojni zlo-
~ini koji su pro{li neka`njeno. Pred-
sednik SDA Sand`aka je optu`io dr`a-
vu Srbiju da je tolerisala zlo~ine nad
Bo{njacima.

- Mi svima poru~ujemo da ho}emo
da gledamo u budu}nost i da razmi{lja-
mo o ekonomskom razvoju, ali pre to-
ga moramo da re{imo sporna pitanja.

Srbija i Crna Gora moraju da kazne
po~inioce zlo~ina nad Bo{njacima.
@elimo da izgradimo stabilne insti-
tucije i da dr`ave nateramo da same
kazne zlo~ince - naglasio je Ugljanin
i dodao da je „Sand`ak najzaostaliji
deo Srbije i Crne Gore bez ulaganja
u infrastrukturne i razvojne projek-
te. „Svi narodi koji `ive u njemu
moraju da rade zajedno kako bi se
situacija popravila“, poru~io je lider
SDA. S. Novosel

Lider od 1990. 
Sulejman Ugljanin je predsednik SDA

Sand`aka od 1990. godine i aktuelni je
predsednik Bo{nja~kog nacionalnog ve-
}a (BNV). Izbornoj skup{tini SDA Sand`a-
ka prisustvovali su predsednik Sand`a~-
ke demokratske partije (SDP) Nihad Ha-
sanovi}, predstavnici SDA Makedonije i
Crne Gore i „Zajedno za [umadiju“.

Dobio nov ~etvorogodi{nji mandat: Sulejman Ugljanin

Fo
to:

 SD
A

Ustavni sud Srbije odlu~io da su u lokalnoj samoupravi u 
Novom Pazaru nezakonito primali dodatke na platu

Topli obrok i regres 
van zakona

Spornu odluku gradski parlament je doneo krajem avgusta 2008. godine i jo{ je na
snazi Zbog besparice, topli obrok i regres ~esto nisu ispla}ivani, pa su zaposleni

pravdu tra`ili na sudu i dobijali od 300 hiljada do 500 hiljada dinara Razmatraju se
pravne mogu}nosti da se ispla}eni novac vrati

Novi Pazar - Stalna konferencija gra-
dova i op{tina (SKGO) i grad Novi Pa-
zar potpisali su dva nova sporazuma, o
sprovo|enju paketa podr{ke za una-
pre|enje naplate poreza na imovinu, u
okviru Programa reformi poreza na
imovinu i o sprovo|enju op{tinskih
projekata „Inicijativa za inkluziju“. 

Program reformi poreza, IMG, fi-
nansira {vajcarska agencija za razvoj

(SDV). Projekat „Inicijativa za inkluzi-
ju“ finansiraju GIZ i SKGO sa 200 hi-
ljada evra. Cilj ovog projekta, koji }e
danas biti promovisan u Novom Paza-
ru je zapo{ljavanje te`e zapo{ljivih ka-
tegorija i razvoj socijalnog partnerstva.
Ovi dokumenti potpisani su na 45.
skup{tini SKGO, koja je raspravljala o
strate{kom razvoju lokalne samoupra-
ve. Osim delegata iz gradova i op{tina,

skupu su prisustvovali predstavnici
Vlade Srbije, ambasada [vajcarske,
[vedske, Nema~ke, Francuske, Ma|ar-
ske, Rusije, Hrvatske, Crne Gore, BiH i
Delegacije EU u Srbiji, Misije Oebs u
Srbiji, UNDP, GIZ i civilnog sektora.
Novopazarsku lokalnu samoupravu su
predstavljali gradona~elnik Nihat Bi{e-
vac i na~elnica Uprave javnih prihoda
Enisa Koli}. S. N. 

Novi sporazumi SKGO i grada Novog Pazara U DVE RE^I

NOVA IZMENA BUD@ETA
Novi Pazar - Bud`et grada za teku}u godi-

nu pretrpe}e jo{ jednu izmenu, re~eno je nakon
usvajanja Nacrta odluke o tre}oj izmeni za 2017.
godinu, na 46. zasedanju Gradskog ve}a Novog
Pazara, odr`anom u utorak. „Bud`etski prihod
je ve}i od onog koji je predvi|en po~etkom ka-
lendarske godine, pa }e suficit biti usmeren ka
izmirenju razli~itih obaveza nastalih pru`anjem
usluga javnih preduze}a za potrebe grada. Sem
toga, usvojen je i nacrt bud`eta za narednu
2018. godinu, na koji }e kona~nu potvrdu dati
Skup{tina grada“, rekao je ~lan Gradskog ve}a
Ervin ^a{i}, podse}aju}i da planirani bud`et iz-
nosi gotovo dve i po milijarde dinara i da }e kao
i ovogodi{nji bud`et i onaj za 2018. biti restrik-
tivan, te da je prilago|en odluci Vlade Srbije o
pove}anju zarada za zaposlene. „Jedan deo do-
datnog prihoda u odnosu na aktuelni bud`et
proizilazi iz naplate odre|enih lokalnih taksi i
usluga“, kazao je ^a{i}. Kako saop{tava Infor-
mativna slu`ba grada, Ve}e je na ovoj sednici

usvojilo nacrt oglasa o javnom nadmetanju za
davanje u zakup poslovnih prostorija na Carini,
kao i nacrt Plana {taba za vanredne situacije za
2018. godinu. S. D. 

NASTAVAK SARADNJE DUNP 
I TURSKOG UNIVERZITETA

Novi Pazar - rektori Dr`avnog univerziteta
Novi Pazar (DUNP) i turskog Univerziteta Anka-
ra, prof. dr Miladin Kosti} i prof. dr Erkan Ibi{,
razgovarali su o nastavku konkretne saradnje
saradnje ove dve visoko{kolske ustanove. Dvoji-
ca rektora su se saglasili da sporazum o saradnji,
koji je potpisan pre nekoliko meseci u Ankari,
„otvara velike mogu}nosti i da planirane aktiv-
nosti treba da se ostvare“. Univerzitet „Ankara“
}e za grupu studenata DUNP organizovati letnju
{kolu turskog jezika. Bi}e organizovani zajedni~-
ki simpozijumi iz oblasti dru{tvenih nauka, sa-
radnja iz oblasti matemati~kih i biomedicinskih
nauka, poljoprivredne proizvodnje i prehram-
bene tehnologije. S.N. 
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Novi Pazar - Muzej „Ras“ ne odustaje
od svoje namere da za ovda{nju publiku
organizuje kvalitetne i zanimljive izlo-
`be. Ovog puta, posetioci su „po~a{}eni“
izlo`bom karikatura Du{ana Petri~i}a.
Jo{ narednih desetak dana, u ovom zda-
nju, bi}e izlo`eno 40 radova koji na sati-
ri~an na~in oslikavaju aktuelne politi~ke
i dru{tvene teme. Petri~i} je ocenio da je

„ovo zlatno doba za karikaturiste u Srbi-
ji“ i naglasio da su za njega „politi~ka de-
{avanja u Sand`aku inspirativna u istoj
meri kao i u drugim delovima zemlje“,
ali i da je u njegovim karikaturama naj-
zastupljeniji predsednik Srbije Aleksan-
dar Vu~i}, jer je „glavni lik na{ih ̀ ivota“.
„Ne verujem da }e karikatura uticati na
promene u dru{tvu, jer ne mislim da ona

ima to dejstvo i ja~inu, ali tvrdim da ona
ostavlja budu}im generacijama najpre-
cizniju sliku vremena u kome `ivimo“,
rekao je Petri~i}. Za svoju karikaturu je
rekao da predstavlja „govor kroz stisnu-
te zube“, a da bave}i se ovim poslom ni-
je imao ve}ih problema, osim kada je do-
bio otkaz u Politici iz njemu nepoznatih
razloga. S. N.

Nova Varo{ - Novovaro{ke gimnazijal-
ke Jana Jeli} i Marijana Nika~evi} uspe-
{no su predstavljale Srbiju na 15. Me|u-

narodnoj olimpijadi iz ruskog jezika ~ije
je finale odr`ano od 4. do 8. decembra u
Moskvi. Boje svoje zemlje, rodnog grada

i {kole branile su u konkurenciji 152 u~e-
nika iz 28 zemalja sveta.

Za u~e{}e u zavr{nici ovog presti`nog

takmi~enja, u organizaciji ruskog dr`av-
nog Instituta „Aleksandar Sergejevi~ Pu-
{kin“, vredne i talentovane Novovaro-
{anke izborile su se nakon ~etiri elimina-
cione etape odr`ane putem interneta u
periodu od 1. jula do 30. septembra. Da
bi „ukrstile koplja“ u znanju ruskog jezi-
ka sa vr{njacima van govornog podru~ja
Ruske Federacije, na{e mlade sugra|an-
ke morale su da briljiraju u pisanju ese-
ja, usmenom tematskom ispitu odnosno
prezentaciji, testom sa lingvo-kulturolo-
{kim elementima iz istorije, geografije i
knji`evnosti, kao i u „`ivoj“ konverzaciji
i ispitu iz jezika. 

- Odlazak na Olimpijadu u Moskvi je
kruna na{eg dosada{njeg rada i rezultata
koje smo postizale prethodnih godina na
republi~kim smotrama znanja i NIS-
ovim olimpijadama iz ruskog jezika.
^ast nam je {to smo se takmi~ile, ali i
dru`ile sa u~enicima iz Italije, [panije,
Austrije, SAD, Kine, Vijetnama, Mongo-
lije, Poljske... Uspeh na takmi~enju me-
|unarodnog karaktera motivisa}e nas da
nastavimo sa daljim u~enjem i usavr{a-
vanjem - isti~u u~enica prvog razreda Ja-
na Jeli} i maturantkinja Marijana Nika-
~evi}, uz podse}anje da za uspeh i konti-
nuitet u njihovom radu u zna~ajnoj me-
ri zaslu`na i profesorka Marina [aponji},
koja je u poslednje tri godina dva puta bi-
la na stru~nom usavr{avanju u Rusiji, u
organizaciji instituta „Pu{kin“ i Otvore-

nog obrazovanja UNESKO. To je, ina~e,
bio jedinstven slu~aj da jednom profeso-
ru ruskog jezika iz Srbije bude ukazana
takva ~ast i po{tovanje zna~ajnih ruskih
institucija. U~enici profesorke [aponji}
jo{ od 2009. osvajaju priznanja {irom ze-
mlje i inostranstva, dominiraju na do-
ma}im smotrama znanja i olimpijada-
ma, a ~ak sedam ovda{njih osnovaca i
srednjo{kolaca su u poslednjih nekoliko
godina nagra|eni odlaskom u prestoni-
cu Rusije na skupove za najdarovitije
mlade poznavaoce ruskog jezika iz ~ita-
vog sveta. 

U~enice novovaro{ke gimnazije „Pi-
vo Karamatijevi}“ su u pratnji svoje pro-
fesorke, pored takmi~arske smotre u
moskovskom Geolo{kom muzeju, ima-
le priliku da se upoznaju i sa tamo{njom
bogatom kulturom i tradicijom, obi|u
svetski poznate lokacije i znamenitosti,
kao i da posete najzna~ajnije obrazovne
ustanove (ima ih preko 300), u kojima su
za u~esnike Olimpijade prire|eni pri-
godni programi. 

Manifestacija u Moskvi bila je, ina~e,
organizovana na visokom nivou i pod
pokroviteljstvom Ministarstva obrazo-
vanja i nauke RF. Takmi~arima se iz tri-
desetak zemalja sveta obratio i ~uveni
akademik Kostomarkov, koji je pre ~eti-
ri i po decenije bio jedan od osniva~a
presti`nog Instituta „Pu{kin“ .

R. Popovi}

Nova Varo{ - Gradska Biblioteka orga-
nizuje ve~eras (19 sati) knji`evno ve~e na
kojoj }e istori~ar Radivoj Radi} predsta-
viti knjigu „Srbija 1217- nastanak kralje-
vine“ u izdanju „Evolute“. Nau~no ute-
meljena, ali napisana na prihvatljiv na-
~in i za {iru publiku, knjiga opisuje jedan
vrlo zna~ajan period u srpskoj istoriji.
Re~ je o razdoblju od sedam decenija
(1166-1236) koje po mnogo ~emu ~ini
jednu celinu i koje je bilo prelomno. 

Ovaj period je nedovoljno poznat jav-
nosti, ~ak i istori~arima {to je bio glavni
razlog nastanka knjige. Povod da delo ugle-
da svetlost dana je i taj {to se ove godine na-
vr{ava osam vekova otkako je Stefan Ne-
manji} 1217. postao prvi „ven~ani kralj“.
To je jedan od najva`nijih datuma u na{oj
istoriji, pogotovo ako se sagleda i u svetlo-

sti doga|aja odigranih dve godine kasnije
kada je obrazovana Srpska autokefalna cr-
kva. Knjiga je i svojevrstan oma  ̀bra}i Ste-
fanu Nemanji}u i Savi koji su, zahvaljuju}i
zdru`enom delovanju, najzaslu`niji za na-
stanak kraljevine i to u vreme zna~ajno iz-
menjenih politi~kih okolnosti na prostoru
jugoisto~ne Evrope. Koautor knjige „Srbi-
ja 1217 - nastanak kraljevine“ je Sini{a Mi-
{i}, tako|e profesor Odeljenja za istoriju
beogradskog Filozofskog fakulteta.

- Na{a namera je bila da poka`emo
kako 1217. godina nije bila slu~ajnost ili
incident u istoriji Srba u srednjem veku,
ve} je sticanje dr`avnosti bio ishod napo-
ra koje je preduzimalo vi{e generacija ta-
da{njih vladara. Najzaslu`niji, ipak, za to
{to je Srbija do{la do krune i me|una-
rodnog priznanja jesu Stefan Nemanja

Prvoven~ani i Rastko odnosno Sava - na-
pominje Radivoj Radi}, ugledni istori~ar
koji je dosada objavio oko 20 knjiga i
istorijskih publikacija. Iz gradske Biblio-
teke pozivaju ljubitelje istorije i pisane
re~i da do|u na promociju jer }e biti u
prilici da dobiju zanimljive informacije i
saznaju istorijske ~injenice vezane za ovo
razdoblje. Jedna od takvih su, recimo,
specifi~nosti kraljevine Nemanji}a, stva-
ranje kulta Svetog Simeona odnosno Ste-
fana Nemanje od njegovog zamona{e-
nja, preko smrti u Hilandaru do pogre-
ba, kanonizacije i pisanja `itija... Na
predstavljanju knjige jedan od autora
Radivoj Radi} dota}i }e se i kontroverze
kojom se sve ~e{}e bavi {ira javnost , a to
je pitanje odakle je stigla kruna za Stefa-
na Prvoven~anog. R. P. 

U muzeju „Ras“ otvorena izlo`ba karikatura Du{ana Petri~i}a

Neprocenjiva slika 
za budu}nost

Karikatura ne}e uticati na promene u dru{tvu: Plakat za Petri~i}evu izlo`bu

Uspe{an nastup gimnazijalki Jane Jeli} i Marijane Nika~evi} na svetski poznatom takmi~enju iz ruskog jezika

U~esnice olimpijade u Moskvi 

Dostojno predstavljale zemlju, rodni grad i {kolu: Predstavnice Gimnazije ispred Pu{kinovog instituta

Autor vi{e od 20 istorijskih knjiga
i publikacija: Radivoj Radi}

Istori~ar Radivoj Radi} ve~eras gostuje u gradskoj Biblioteci

Srbija pre osam vekova 
Autor }e predstaviti knjigu „Srbija 1217 - nastanak kraljevine“



Prijepolje - Objedinjena rasprava prve
dve ta~ke dnevnog reda osvetlila je niz
pitanja vezanih za ostvarivanje prihoda,
rashoda i teku}e rezerve bud`eta u odno-
su na plan za devet meseci i rebalans ko-
ji je usledio posle prethodna dva. I ako su
prva dva bila tehni~ka, ovo je bio pravi
rebalans koji je bio neophodan kako bi se
omogu}ilo obezbe|ivanje sredstava za
izradu projektne dokumentacije za kon-
kurisanje za sredstva dr`avne Kancelari-
je za javna ulaganja, a odnose se na re-
konstrukciju mosta u [arampovu, sao-
bra}ajne „`ile kucavice“ u Prijepolju, se-
oske vodovode i bazen. Namirivanje tro-
{kova koji su nastali sudskim presudama
posle sporova koje je op{tina izgubila po-
stali su alarmantni toliko da ugro`avaju
bud`etske planove. Ove godine oni su
neverovatnih skoro 70 miliona dinara.
Odnose se na famozne ujede pasa, ali i
presude o samovlasnom zauze}u zemlji-
{ta tamo gde je op{tina propustila da
uknji`i puteve koji su pro{li kroz privat-
na imanja.

Rebalans je bio neophodan i zbog tro-
{kova likvidacije Javnog preduze}a za
odr`avanje lokalnih puteva koje je osno-
vano odlukom iste Skup{tine op{tine
krajem 2016. godine, da bi odluka bila
opozvana u junu ove godine, odnosno
doneta je Odluka o likvidaciji jer predu-
ze}e nije imalo ni kadrova, ni sredstava
da bi moglo obavljati delatnost, a osam
zaposlenih nije ni radilo, ni primalo pla-
te, {to }e im biti nadokna|eno, po{to su

preba~eni u novoosnovanu slu`bu pri
Op{tinskoj upravi. Opozicija je upravo
najvi{e potencirala ovo pitanje jer je uka-
zivala pri dono{enju odluke o osnivanju
da takvo preduze}e ne mo`e opstati, a
koaliciona ve}ina tvrdi da je transforma-
cija direkcija za izgradnju bila obaveza ali
novina i da su mnoge op{tine u Srbiji
sli~no postupile, ali su uvideli gre{ku,
ipak, na vreme.

Dosta polemike vodilo se oko Sport-
skog saveza i tro{enja sredstava, ali i za
namirivanje sudskih sporova jer su za-

posleni tu`ili Sportski savez i tako }e
sredstva biti nadokna|ena opet iz bud`e-
ta op{tine. [ta se radilo u ovom „udru`e-
nju gra|ana“ svakako bi trebalo da bude
posebna tema. Afere se ni`u ve} dve go-
dine, sumnja se da je bilo i nezakonitog
primanja u stalni radni odnos, partijskog
kadrovanja... Problemi u JKP „Lim“ po-
novo su se na{li pred odbornicima i iza-
zvali burne komentare, replike, pa i ne-
prili~na optu`ivanja, u zavisnosti od sta-
tusa odbornika, odnosno da li su opozi-
cija ili koaliciona ve}ina. Pre godinu da-

na novoimenovani vr{ilac du`nosti di-
rektora Enis Memi{ahovi} predo~io je
javno da je „komunalno“ u problemu, da
ima ogromna potra`ivanja, da ima roko-
ve za izmirivanje obaveza vezanih za na-
bavku mazuta iz robnih rezervi pre ne-
koliko godina, kao i otplatu kredita. Pro-
blemi sa niskom cenom grejanja doveli
su do gubitaka ove godine od oko osam
miliona dinara i tek nedavnim pove}a-
njem cena stekli su se minimalni uslovi
da se ne ide barem u gubitak. Krediti su
posebno opteretili rad, tako da }e se iz

bud`eta ovom preduze}u prebaciti 20
miliona dinara za namirivanje kredita i
tako }e kona~no biti stavljena ta~ka na
ovaj problem. Ta sredstva i ono {to je na-
menjeno JKP „Lim“ bud`etskim planom
za ovu godinu, bi}e i dalje na nivou onih
sredstava koja su prethodnih godina re-
dovno iz bud`eta izdvajana za rad JKP
„Lim“ a to je oko 60 miliona dinara. [ta
je ko radio tokom direktorovanja od
2010. godine i kako je vlast tretirala
JKP“Lim“ izazvalo je neverovatne disku-
sije, ali su se ~uli i podaci koje do sada ni-
ko nije izneo pred javnost. Ko je propu-
stio da izmiri dugove, ko je uredno na-
pla}ivao uslugu a nije ulagao u remonte,
te kuda se odlazila namenska sredstva iz
bud`eta, jo{ je jedna od tema koje }e sva-
kako zanimati javnost, a ne pripadaju sa-
mo „domenu“ politi~kih prepucavanja. 

Odbornici su usvojili i izve{taj o investi-
cijama i funkcionisanju svih obrazovnih
ustanova. Konstatovano je da su {kole do-
bile vi{e sredstava nego prethodnih godi-
na, da se dosta uradilo na sanaciji objeka-
ta ali da je na ̀ alost sve manje |aka.

Indira Had`agi} Durakovi}

cembar 2017. V

Nova Varo{ - Op{tinska uprava je or-
ganizovala javnu raspravu o predlogu
bud`eta za narednu godinu kako bi
omogu}ila javnost u radu lokalne samo-
uprave. Raspravi je prisustvovalo dvade-
setak gra|ana, uglavnom predstavnika
{kola, javnih preduze}a, ustanova i
udru`enja gra|ana. Prema nacrtu pred-
loga bud`eta u op{tinsku kasu bi tokom
2018. trebalo da se slije oko 731,3 milio-
na dinara - tridesetak miliona vi{e nego
u ovoj godini. 

- Bud`et je razvojnog karaktera, a naj-
ve}i deo sredstava bi}e ulo`en u unapre-
|enje infrastrukture, turizma, poljopri-
vrede, komunalnih delatnosti, lokalnog
ekonomskog razvoja, {kolstva, socijalne
i de~je za{tite... Nismo zaboravili ni na
ostale oblasti, tako da }e sredstva iz op-
{tinske kase biti opredeljenja i za pobolj-
{anje stanja na polju kulture, zdravstva,
ekologije, zdravstvene za{tite, informisa-
nja, kazao je na javnoj raspravi u zgradi
SO predsednik op{tine Radosav Vasilje-
vi} i dodao da je bud`et za narednu go-
dinu projektovan na doma}inski na~in,
ba{ kao i lanjski, uz samo jedan rebalans
i ostvarenje od preko 90 odsto. 

Vasiljevi} je naglasio i da se na op-
{tinskom ra~unu trenutno nalazi oko
130.000.000 miliona dinara i da je novo-
varo{ka op{tina jedna od retkih koja ni-
je u zadu`enjima i finansijskoj dubiozi.
„Problem sa kojim se, me|utim, suo~a-
vamo je nea`urnost i neodgovornost iz-
vo|a~a radova, posebno onih na izgrad-
nji lokalnih saobra}ajnica. Anga`ovani
neimari ne po{tuju rokove, a drugih na
tenderima nema ili se kandiduju pod
nepovoljnijim uslovima. Istina je da u
slu~ajevima nepo{tovanja ugovora ima-
mo mogu}nost naplate kaznenih poena,

ali smo u tom slu~aju oterali i sada{nje
putare i rizikujemo da upadnemo u ve}i
problem i to na du`e staze. Zbog ova-
kvih okolnosti, bili smo primorani da za
narednu godinu odlo`imo realizaciju
zna~ajnog dela poslova na izgradnji pu-
teva, a ~ija je vrednost procenjena na
oko 54 miliona dinara“, istakao je pred-
sednik op{tine. On je dodao da je, ipak,
nacrtom bud`eta za 2018. predvi|ena
ugradnja novih petnaestak kilometara
asfalta i to na podru~jima gde se nije do-
voljno ulagalo prethodnih godina. Kada
je selo u pitanju, osim u putnu infra-
strukturu, ulaga}e se i u vodovodne si-
steme, a poljoprivredni proizvo|a~i bi-
}e pomognuti i kroz op{tinske subven-
cije koje }e u 2018. biti uve}ane za
4.000.000 dinara u odnosu na lane.

Ukupan bud`et za ovu namenu iznosi
ukupno 10.000.000 dinara. 

Op{tinski bud`et za narednu godinu
ima investicioni trend, napominju grad-
ski ~elnici. O~ekuje se i zna~ajna podr{ka
iz dr`avne kase, tako da }e Nova Varo{
na prole}e biti najve}e gradili{te u okru-
`enju, tvrde u op{tinskom rukovodstvu
uz napomenu da ambiciozne planove
mo`e eventualno jedino da poremeti ne-
dostatak neimara. Javnu raspravu obele-
`ilo je svega par sugestija u~esnika. Jed-
na od njih bilo je i podse}anje novinara
Dragoljuba Gagri~i}a da na{a op{tina za-
ostaje za kom{ijama u za{titi ba{tine, po-
{tovanja tradicije i korena, te sakupljanju
istorijske gra|e i izdava~koj delatnosti. 

- Neophodna je pomo} op{tine da se
kona~no zaustavi zatiranje tragova. Zato

i pitam da li su negde u stavkama bud`e-
ta ili programima rada ustanova predvi-
|ena sredstva da se zaustavi pusto{enje i
kra|a vrednih spomenika, prekine
nemar prema ba{tini [titkova,
zapo~nu iskopavanja brojnih
nekropola u Radoinji i Ru-
to{ima, kadrovski oja~aju
ustanove kulture, pre svih
Muzeja i da li }e on dobiti
izlo`benu postavku povo-
dom 100-godi{njice odbrane
Srbije u Velikom ratu? Kao i da
li }e biti para za umivanje nekih od
krajputa{a i ~esama za koje su od kralje-
va~kog Zavoda za za{titu spomenika kul-
ture obezbe|eni tehni~ki uslovi za kon-
zervatorsko-restauratorske radove - pi-
tao je Gagri~i}. 

Zamenik predsednika op{tine dr
Branko Bjeli} naglasio je da }e se lokalna
samouprava u narednom periodu zna-
~ajnije orijentisati na segment za{tite ba-
{tine i bogatog kulturno-istorijskog na-
sle|a. 

- U bud`etu za 2018. predvi|ena su
sredstva od oko milion dinara za adapta-
ciju i pro{irenje Zavi~ajnog muzeja. U
planu je i da se pod svodom ove ustano-
ve uredi spomen soba vojvodi Petru Bo-
jovi}u , kao i da se sakupe i izlo`e ekspo-
nati u slavu i ~ast 100-godi{njice Velikog
rata. Nameravamo da naredne godine
otvorimo i lapidarijum kako bi zna~ajne
spomenike odnosno krajputa{e izvukli iz
podruma i otrgli od zaborava, a sredstva
}emo obezbediti ili putem rebalansa op-
{tinskog bud`eta ili kroz projektno fi-
nansiranje iz dr`avne kase - istakao je
Bjeli} najavljuju}i i manje investicione
radove na ustanovama kulture, kao i nji-
hovo kadrovsko ja~anje. 

Predstavnici Udru`enja penzionera
zatra`ili su da se deo op{tinskog „kola~a“
opredeli i za pomo} najugro`enijima u

ovoj kategoriji stanovni{tva. 
- Zna~ila bi nam pomo}

kroz, recimo, olak{ice za lo-
kalni prevoz. Trenutno na
teritoriji op{tine ima
4.700 penzionera, od ko-
jih njih 802 ima primanja

ne{to vi{a od 13.000 dina-
ra, dok 1.700 ima penziju u

iznosu od oko 23.000. Ta sred-
stva jedva da su dovoljna za ele-

mentarne potrebe - kazali su predstav-
nici penzionerskog Udru`enja kojima
su op{tinski ~elnici obe}ali pomo} od-
nosno subvencionisanje tro{kova u lo-
kalnom saobra}aju. R. Popovi}

U Novoj Varo{i javna rasprava o predlogu bud`eta za 2018. godinu 

Op{tinska kasa pod lupom gra|ana 

Doma}inska raspodela bud`etskog kola~a: Javna rasprava

Bud`et 
od skoro 

732 miliona 
dinara razvojni,
smatraju ~elnici

lokalne 
vlasti

Zavr{ena trinaesta sednica Skup{tine op{tine Prijepolje

Usvojen rebalans bud`eta 
Bez opozicije 

Pitanje javnih nabavki i realizacija
planiranih kapitalnih investicija bili su
deo posebne rasprave jer je ~injenica
da se kasnilo sa javnim nabavkama
upravo zbog problema vezanih za ne-
stanak Direkcije za izgradnju, pa su
brojni radovi po~eli prakti~no u jesen
{to otvara pitanje kvaliteta ali je to ve},
slo`ili su se svi, pitanje nadzora i kon-
trole. Svih osam ta~aka usvojeno je bez
prisustva opozicije koja je napustila
sednicu pre glasanja.

Objedinjena rasprava, jednoglasno
izglasavanje: SO Prijepolje
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ODBOJKA[I [AMPIONSKI 
Novi Pazar - Odbojka{i su prva ekipa

iz Novog Pazara koja je osvojila {ampi-
onsku titulu u nekoj od najja~ih liga
Srbije. Oni su u poslednjem 9. kolu Super
lige pobedili, u ,,Pendiku“, Jedinstvo iz
Stare Pazove 3:0 (25:22, 25:21, 25:22).
Igra~ utakmice bio je srednji bloker do-
ma}eg sastava Aleksa Polomac. U odboj-
ka{kom {ampionatu nema pauze, pa }e
Novi Pazar ve} u subotu gostovati Ribnici
u Kraljevu.

I RUKOMETA[I [AMPIONSKI 
Novi Pazar - I rukometa{i Novog

Pazara osvojili su jesenju {ampionsku tit-
ulu, pobedom na svom terenu u 11. kolu
Super B lige (Istok - Zapad) nad direktnim
konkurentom Vranjem 1957 31:26
(17:10). Ova dva tima imaju po 20 bodo-
va, ali zbog pobede u me|usobnom du-
elu jesenje po~asti pripale su timu tren-
era Gorana Veselinovi}a. [ampionat se
nastavlja 24. februara 2018. godine.

FUTSBALERI TRE]I
Novi Pazar - U sjajnom stilu futsal

tim Novog Pazara zavr{io je prvi deo se-
zone. Utakmica 11. kola Prve lige u ,,Pen-
diku“ izme|u Novog Pazara i Smedereva

zavr{ena je trijumfom doma}ina 5:1
(1:1). Za ,,plave“ su pogodili: Mici} 2, Cve-
tanovi}, Pavlovi} i Mutavd`i}, a za goste
Zdravkovi}. Novi Pazar zauzima 3. mesto
sa istim brojem bodova kao i drugoplasi-
rana Nova Pazova (28), pet manje od li-
dera Ekonomca.

PROTIV VOJVODINE U KUPU
Novi Pazar - Na `rebu za polufinale

Kupa Srbije ,,plavi“ nisu imali mnogo
sre}e. Za rivala su dobili novosadsku
Vojvodinu, prvi me~ je u Novom Pazaru
26, revan{ 28. decembra u Novom Sadu.
Kako je dvorana ,,Pendik“ zbog Novogo-
di{njeg va{ara zatvorena za sportiste od
21 - 31. decembra postoji mogu}nost da
ovi susreti budu odlo`eni za po~etak
naredne godine, a gotovo je sigurno da
se iz istih razloga ne}e odigrati ni me~ 11.
kola Superlige, Novi Pazar - Mladi radnik,
planiran za 23. decembar u ,,Pendiku“.

UBEDLJIVO PROTIV KONSTANTINA 
Novi Pazar - U 11. kolu Druge lige, Novi

Pazar je kao doma}in bio ubedljiv protiv
Konstantina iz Ni{a 92:53 (29:14, 24:14, 19:18,
20:7). Bila je to prva pobeda novog trenera
pazarskih ko{arka{a Bo{ka \oki}a, u kojoj je
najefikasniji igra~ bio Marko Ili} (17 poena).VE
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Priboj - Krajem protekle nedelje u
pribojskoj Op{toj bolnici zavr{ena je re-
konstrukcija dve operacione sale u hi-
rur{kom bloku. Sredstva za rekonstruk-
ciju, u vrednosti tri miliona dinara,
obezbedilo je Ministarstvo zdravlja Re-
publike Srbije. Op{tina Priboj finansira
dolazak i rad iskusnih hirurga iz U`ica
koji kroz intervencije na slo`enijim ope-
racijama i edukuju pribojske hirurge.

U ovoj fazi investirano je u rekon-
strukciju podova, zidova, stolarije i in-
stalacija, dok }e u drugoj fazi ovog pro-
jekta biti nabavljena kompletna apara-
tura za hirur{ki blok. Devet hirur{kih

subspecijalizanata, od nedavno, na
smenu ordinira u Priboju, a na~elnik
u`i~ke hirurgije dr Miroslav Stanojevi}
je i na~elnik hirur{kog odeljenja u Pri-
boju. Direktor Zdravstvenog centra
U`ice Milo{ Bo`ovi}, prisustvovao je
otvaranju renoviranog hirur{kog bloka
i tom prilikom rekao da je Vlada Srbije
u deset domova zdravlja koji su u nad-
le`nosti Zdravstvenog centra U`ice,
ulo`ila oko 60 miliona dinara. „Pacijen-
ti }e imati bezbednije i kvalitetnije uslu-
ge, a lekari i ostali medicinski radnici }e
dobiti bolje uslove za rad“, rekao je on. 

Direktor Op{te bolnice Priboj Dra-

gan Pjev~evi} rekao je da }e komforni-
ji uslovi rada u renoviranom hirur-
{kom bloku omogu}iti jo{ bolju sarad-
nju sa Hirur{kim odeljenjem op{te
bolnice u U`icu. Zbog lo{eg stanja hi-
rur{kih sala i nedovoljno stru~nog ka-
dra pacijenti pribojske bolnice su do
sada, za iole ozbiljniji hirur{ki zahvat,
morali da idu u Prijepolje i U`ice , naj-
novija opremanja i renoviranja kao i
saradnja sa u`i~kim hirurzima otvara-
ju mogu}nost za efikasan i bezbedan
rad hirurgije u Priboju, koja je nekada
imala veliki ugled u zdravstvu Srbije .

S. Bjeli}

Novi Pazar - Stomatolo{ko odelje-
nje novopazarskog Doma zdravlja
nastavlja da nabavlja savremenu
opremu. Posle ~etiri decenije, stara
stomatolo{ka stolica zamenjena je
novom savremenom supersoni~nom,
a oralna hirurgija dobila aparat fizio-
dispanzer poslednje generacije. Vred-
nost ove opreme je preko 1,13 milio-

na dinara. Iz ove zdravstvene ustano-
ve, za slede}u godinu, najavljuju ku-
povinu jo{ dve savremene stomatolo-
{ke stolice. Ina~e, u proteklih pet go-
dina u opremanje ovog odeljenja ulo-
`eno je vi{e od milion dinara za kupo-
vinu novih instrumenata, savremenu
kompjutersku opremu i zamenu sta-
rog name{taja. S. N. 

Pljevlja - Ispred zgrade op{tine Plje-
vlja, prije nekoliko dana, protestovale
su majke korisnice nov~anih naknada
za ro|enje troje ili vi{e i djece koje su
im, kako su kazale, ukinute bespravno.

„Cilj na{eg okupljanja je ukazivanje
na nepravdu kojoj su izlo`ene korisni-
ce naknade po osnovu ro|enja troje ili
vi{e djece. Nismo mi izglasale zakon
ve} Skup{tina Crne Gore. Nismo ga mi
potpisale ve} predsjednik dr`ave. Pola
godine smo ~ekale po~etak primjene
zakona slu{aju}i obe}anja biv{e mini-
starke i tada{njeg predsjednika Vlade

da }e sredstva za isplatu naknada biti
obezbije|ena ma koliko to iznosilo.
Na`alost poslije parlamentarnih izbo-
ra i formiranja Vlade prvi njen potez je
bio da nam umanje naknade, a nedu-
go zatim da ih totalno ukinu. Normal-
no pro{li izbori i do slede}ih, mi ih vi-
{e ne trebamo i za njih ne moramo ni
da postojimo“, kazala je Sne`ana Ma-
canovi}, koordinatorka majki korisni-
ca naknada sa troje ili vi{e djece iz Plje-
valja. Kako javlja portal Pvnovine na
protestu su govorile Rada Vojinovi} i
Rada Vemi} sa @abljaka. C. D. 

Nova Varo{ - U Novoj Varo{i je nedav-
no po~ela da radi psiho-obrazovna kan-
celarija „Georgije i Teodosije“ koja gra-
|anima pru`a psiholo{ke procene i
obrazovnu obuku, a pod njenim okri-
ljem sprovodi}e se i brojne preventivne
aktivnosti. 

- Kancelarija je zami{ljena kao kutak
gde se neguje `iva re~, autenti~an i to-
pao ljudski odnos i organizuju sadr`aji
za razli~ite uzraste. Ima za cilj da pod-
seti da su klju~na snaga jednog dru{tva
obrazovani i stru~ni ljudi, kao i da su
godine ranog razvoja najva`niji period

za postavljanje temelja odgovorne, har-
moni~ne i ostvarene li~nosti - ka`u ini-
cijatori i osniva~i Kancelarije bra}a
\or|e i Bogdan Filipovi}, ina~e, diplo-
mirani psiholog i dugogodi{nji ko{ar-
ka{. Osniva~i psiho-obrazovne kance-
larije isti~u da su vera u snagu stru~no-
sti i profesionalnosti koja nudi psiholo-
{ke procene i obrazovne obuke po naj-
vi{im standardima, kao i brojne pre-
ventivne aktivnosti, ideja vodilja u nji-
hovom radu. Novovaro{ani }e u ovom
specijalizovanom kutku mo}i da dobi-
ju {iroku lepezu usluga.

- Podr{ka sportistima u vidu mental-
nog treninga, preporuke i saveti sred-
njo{kolcima pri upisu na fakultet, po-
mo} studentima u kreiranju efikasnih
strategija, samo su neke od planiranih
aktivnosti. Posebnu pa`nju posveti}emo
ranom razvoju dece kao periodu od ne-
procenjivog zna~aja za njihov dalji psi-
hi~ki, obrazovni i sveukupni razvoj.
Ujedno }emo podse}ati i roditelje da je
najpo`eljniji i najefikasniji roditeljski stil
onaj koji neguje ljubav uz jasna i dosled-
na ograni~enja - obja{njavaju u Kance-
lariji „Georgije i Teodisije“. R. P. 

Obele`en Me|unarodni dan planina
Novi Pazar - Povodom Me|unarodnog dana planina, novopazarski Centar za decu i mlade

„Duga“ organizovao je likovni konkurs za u~enike osnovnih {kola. Na konkurs „Moja planina“
stiglo je vi{e od 600 radova. @iri je nagradio 45 u kategorijama prema uzrastu i razredu. U ovoj
organizaciji je odr`ana i izlo`ba nagra|enih i radova koji su imali najbolju ekolo{ku poruku.
Akciju je podr`alo Gradsko odeljenje za za{titu `ivotne sredine, koje je obezbedilo i nagrade -
knjige za svih 45 najuspe{nijih radova. S. N. 

Novi Pazar - Poljoprivredna udru`e-
nja, koja deluju na podru~ju Novog
Pazara, zatra`ila su da se slede}e godi-
ne iz gradskog bud`eta za unapre|enje
poljoprivredne proizvodnje izdvoji 10
miliona dinara. To je duplo vi{e od
ovogodi{njih izdvajanja za poljopri-
vrednike. Planirano je da se tim sred-
stvima, slede}e godine, nabavi 18.300

metara creva za dovod vode do poljo-
privrednih gazdinstava, da se nabave
sistemi za navodnjavanje „kap po kap“
za uzgajiva~e malina za sve plastenike
uzgajiva~a povr}a, za kupovinu 56
muzilica za sto~are koji imaju pet i vi-
{e umati~enih krava i za pomo} p~ela-
rima planirano je 600 hiljada dinara.
Prvi put poljoprivrednici iz ovog kraja

zahtevaju izradu Strategije za poljopri-
vredni i ruralni razvoj grada Novog
Pazara od 2018. do 2022. godine. Za iz-
radu ovog dokumenta potrebno je mi-
lion i po dinara. Ove godine iz gradske
kase je za razvoj poljoprivrede izdvoje-
no pet miliona dinara, a poljoprivred-
ni proizvo|a~i su u~estvovali sa jo{ 20
odsto svojih sredstava. S. N. 

Stomatolo{ko odeljenje
dobija novu opremu

Protest zbog gubitka nadoknadi

Dodela nagrada u Centru „Duga“

Renovirane hirur{ke sale u Op{toj bolnici u Priboju 

Ministarstvo pomoglo sa tri miliona

Pljevaljsko „Grijanje“ jo{ bez direktora
Pljevlja - Pljevaljsko „Grijanje“ ni

na nedavnoj sjednici Odbora za izbor
i imenovanje nije dobilo novog izvr-
{nog direktora. Biv{i odbornik Socjal-
demokrata [e}er Bajrovi} bio je uzdr-
`an prilikom glasanja, dok su odbor-
nici opozicije Du{an Jovi}, iz SNP i
Nikola Rov~anin, iz Demokrata, bili
protiv. Za izbor Ramiza Kurbegovi}a
glasala je odbornica Bo{nja~ke stran-
ke Kenana Struji} i odbornik DPS-a
Danijel @ivkovi}. 

Biv{i odbornik Socjaldemokrata [e-

}er Bajrovi}, koji je prije par mjeseci
napustio ovu partiju, nije kazao zbog
~ega nije glasao za Kurbegovi}a i da li
to zna~i da je napustio vladaju}u koali-
ciju u Pljevljima, koju predvodi DPS.
Bajrovi} je osamnaesti odbornik i tas
na vagi u korist ve}ine, a da li }e to i
ostati pokaza}e i sjednica lokalnog par-
lamenta zakazana za 27. decembar.
Ovo je bio drugi put da kandidat za di-
rektora „Grijanja“ ne prolazi na sjed-
nici Odbora za izbor i imenovanje. „^i-
njenica da aktuelna vlast du`e vrijeme

nije u stanju da izabere Izvr{nog direk-
tora u DOO „Grijanje“, odnosno da
predlozi ovog preduze}a ve} drugi put
ne dobijaju potrebnu ve}inu na mati~-
nom odboru, govori o potpunom ra-
sulu u kojem se nalazi vladaju}a koali-
cija. To ukazuje prije svega na neodgo-
vornost lokalne vlasti prema gra|ani-
ma i radnicima ove javne slu`be koji
mjesecima nisu primili zarade, a grej-
na sezona je u toku“, izjavio je podgo-
ri~kom dnevniku Dan odbornik De-
mokrata Nikola Rov~anin. C.D. 

Uz pomo} Vlade 
i u`i~kih lekara: 
Renovirano odeljenje 

Poljoprivrednici tra`e 10 miliona dinara iz bud`eta

U Novoj Varo{i otvorena psiho-obrazovna kancelarija „Georgije i Teodosije“ 

Kutak za negovanje ̀ ive re~i



Novi Pazar - Retko kome po-
|e za rukom da prevari ~uvenu
narodnu poslovicu - po jutru se
dan poznaje, ~iju }e ta~nost po-
tvrditi milioni onih koji su zavi-
sno od toga kako su se pona{ali
prema njoj - ovajdili ili opekli.
Kadetski fudbalski tim Novog
Pazara i njihov trener Ivan Jova-
novi} uspeli su, za sada, da obo-
re njenu verodostojnost. Kada
su u po~etna ~etiri kola u najbo-
ljoj ligi Srbije nanizali isto toliko
poraza (Crvena zvezda 0:9, Apo-
lon 1:2, Brodarac 1:3, Zemun
1:4) nema ko nije pomislio da iz
tog tunela izlaza nema. Kada se
u novembru sabirao ukupan
u~inak, stiglo se do lepih brojki
- 12. mesto, 18 bodova. Kada bi

izbrisali ~etiri po~etna kola, No-
vi Pazar bi zajedno sa Vojvodi-
nom i ̂ ukari~kim zauzeo osmu
poziciju. Kako se dogodio bum,
zna Ivan Jovanovi}.

Posle katastrofalnog starta
obele`enog sa nula bodova, tri
data i 18 primljenih golova, da
li ste bar u nekom trenutku
pomislili da treba odustati i
kormilo prepustiti nekom
drugom?

- Jesam. Ne zbog lo{ih rezul-

tata, nego zbog konstantnih
„bo~nih“ udara. Kako sam po
prirodi tvrdoglav, nastavio sam,
pa su me napadi samo oja~ali.
Kada se u drugom kolu desio
poraz od Apolona u Pazaru,
iskreno, mislio sam da su to bo-
dovi koji }e nas ko{tati opstan-
ka. Pobedama u fini{u {ampio-
nata nad ^ukari~kim i Sparta-
kom uspeli smo da anuliramo
njihov nedostatak.

[ta je tim trglo iz letargije,
visoka pobeda u 5. kolu nad
Dinamom iz Pan~eva ili ne{to
drugo?

- U pravom trenutku smo
dobili utakmicu, pa jo{ visokim
rezultatom, tako da se vratilo
samopouzdanje poljuljano
startnim porazima. Krenuli su i
komentari, pa i od kolega trene-
ra, da smo nespremni, iako smo

~itavo leto proveli u te{kom ra-
du. Naravno, stigla su nam i
zna~ajna poja~anja.

Kad smo kod njih, u pazar-
skim fudbalskim krugovima
na igra~e sa strane nije se gle-
dalo sa odobravanjem. Mno-
go je onih koji smatraju da u
ovom uzrastu za njima ne tre-
ba posezati, odnosno, da se do
cilja, ma kakav bio, mo`e do}i
samo sa doma}im snagama.
Vi, o~igledno tako ne mislite?

- Da su pazarske {kole fud-
bala htele da sara|uju na na~in
kako je to u~inio Pazar juniors,
verovatno, ne bi ni bilo potrebe
za igra~ima sa strane. Juniorsi
su bez ikakvog uslovljavanja da-
li svoju decu, a ostali su osetiv{i
na{u slabost pomislili kako je to
dobra prilika da se izdignu iz-
nad Novog Pazara. Pogre{ili su i
oni i njihovi najtalentovaniji
igra~i.

Sigurni ste u to {to govorite?
- Izgubili smo dva puta od

Crvene zvezde rezultatom 9:0.
Nije me sramota, jer su moja
deca vi{e nau~ila iz ta dva pora-
za nego da su pobedila Rudar iz
Kosovske Mitrovice 5:0, kad na-
vodim ime ovog kluba ne mi-
slim ni{ta uvredljivo. Oni ne-
maju jasnu i realnu sliku o
vrednostima svojih timova. Li-
ge koje igraju tokom jeseni i s
po~etka prole}a su na nivou
okruga. ̂ ekaju ih bara`i, a to je
ve} vi{i nivo. Trenutno imate
slu~aj da se u nekim ligama pet
klubova iz Pazara susre}u jedni
protiv drugih, u nekim sastavi-
ma su i igra~i koji su odavno
prevazi{li tu konkurenciju. To
za njihov razvoj nije dobro, {to
pre treba da se ogledaju sa sebi
ravnima i ja~ima. Bilo bi lepo da
imamo jednu gradsku selekciju
sastavljenu od najboljih igra~a
iz svih klubova, koji bi se ogle-
dali protiv Zvezde, Partizana,
igrali u inostranstvu. Kadetska
liga Srbije je druga dimenzija,
ogledalo koje ne daje iskrivljenu
sliku kvaliteta.

Zaboravismo poja~anja ko-
ja su podigla nivo igre Novog
Pazara.

- Imali smo sre}e. Na Rmu{a
nam je pa`nju skrenuo Emir

Plojovi}. Onda smo kontaktom
na{eg direktora Bajra @upi}a i
Rmu{evog biv{eg trenera Sla-
|ana [}epovi}a do{li do sazna-
nja da je to profil igra~a kakvog
ne smemo da propustimo. Do
Milo{a Laku{i}a stigli smo tako
{to imam dobre odnose sa ~a-
~anskim Bipom. Igra~i koji su iz
tog i bilo kog drugog kluba do-
lazili u tim koji vodim, ~injeni-
ca je sazrevali su. Najbolji pri-
mer je danas jedan od na{ih
najtalentovanijih mladih fudba-
lera Nemanja Vu~i}. Trenutno
je mo`da i najbolji igra~ Zemu-
na. Ima tu jo{ jedna stvar koju
mnogi namerno ili slu~ajno za-
boravljaju, napada~ nam je tre-
bao i zbog povrede Mirnesa Sa-
dovi}a.

Veliki problem u fudbalu
mla|ih kategorija, ne samo u
Novom Pazaru, jesu preambi-
ciozni roditelji. To su stvari o
kojima se uglavnom }uti, ako
ste imali takve slu~ajeve, kako
ste s njima iza{li na kraj?

- Njihovo mi{ljenje me apso-
lutno ne zanima. Kad sam vi-
deo da Rmu{, posle samo me-
sec dana provedenih klubu, tr~i
ka na{oj klupi i skida dres posle
postignutog gola kako bi na taj
na~in pokazao da ga posve}uje

povre|enom Sadovi}u, znao
sam da je to - to. Sli~nih prime-
ra je koliko ho}ete. To je va`no,
a ne {ta neko misli.

Na pomolu je jo{ jedan mo-
gu}i problem. Ukoliko se sa
kadetima zadr`ite u najboljoj
ligi, a omladinci ove sezone ne
izbore ulazak u najja~u ligu,
ovaj tim slede}e godine ne}e
imati ispite ni pribli`ne sada-
{njim. Da li bi to moglo da se
odrazi na njihove budu}e ka-
rijere?

- Iz FSS je stigao dobar
predlog na koji smo mi pozi-
tivno odgovorili. Ide se ka to-
me da se formira Jedinstvena

liga Regiona zapadna Srbija. U
njoj bi igrali svi timovi koji ne
izbore Omladinsku ligu Srbije,
potencijalno to bi mogli da bu-
du Borac, Radni~ki, Sloboda,
Ma~va. Ukoliko se tako ne{to
realizuje, onda se malo ili sko-

ro ni{ta ne gubi po pitanju nji-
hovog razvoja.

Radite sa mla|im kategori-
jama Novog Pazara. U prvom
timu i dalje nema fudbalera iz
baze. Za{to?

- Gre{i tu i Novi Pazar. Lepo
je kad vam se dogode takvi bise-
ri kakvi su Adem Ljaji}, Erhan
Ma{ovi} i Armin \erlek. Oni se
pojave jednom u pet ili 10 godi-
na, a cilj klubova treba da bude
stvaranje Lotinaca, Kecapa, Ha-
d`ibuli}a, Mujdragi}a, ali da oni
iz sujetnih razloga ne budu u
Pazar juniorsu, Jo{anici, ili bilo
kojem drugu klubu, ve} u No-
vom Pazaru.
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Sa 23 zavr{io karijeru 
Ivan Jovanovi} (30), po~eo je igra~-

ku karijeru kao mla|i omladinac u ta-
da{njem novopazarskom klubu Lipa,
kasnije je nastupao i u Novom Paza-
ru, potom je kao stariji omladinac
branio boje beogradskih klubova Pa-
lilulca i Trudbenika, kao i Jo{anice.
Posle loma noge, u 23 godini morao
je da prekine igra~ku karijeru. Trener-
sku karijeru po~eo je kao pomo}ni tre-
ner u Jo{anici 2004. godine, u dva na-
vrata radio je u As-u, vodio je senior-
ski tim novopazarskog Olimpika, pio-
nire, kadete i omladince (u najboljoj
ligi) Novog Pazara. Sa kadetima je
svojevremeno stigao i do finalnog ba-
ra`a za najvi{i plasman u kome je po-
ra`en od {aba~ke Ma~ve.

Selmanovi} prvi strelac 
Novi Pazar je postigao 20 golova na 17 utakmica. Najbolji stre-

lac je D`emil Selmanovi} sa ~etiri gola, po tri su postigli su Bogdan
Rmu{ i Almir Brun~evi}, dva Mirnes Sadovi}, Faris Ajdinovi} i Milo{
Laku{i}, a po jedan Amar Spahovi}, Meris Ru{evi}, Amar [krijelj i
D`enan Cami}.

Zahvalni donatorima 
Fudbalerima iz drugih gradova potrebno je obezbediti stano-

vanje i ishranu, njima i doma}im igra~ima, i jo{ mnogo toga. Obzi-
rom na te{ku finansijsku situaciju u kojoj se nalazi FK Novi Pazar,
da nije pomo}i pojedinaca i firmi ova pri~a ne bi mogla da se razvi-
ja. Ivan Jovanovi} zato veliku zahvalnost duguje: Narodnoj kuhinji
,,Ukus“, restoranu ,,Med“, Jasku Me|edovi}u, [ukru }evabd`iji, re-
storanu ,,Kosmopoliten“, Ikan Companiju, a posebno Sanelu Zej-
nelagi}u iz ove firme.

SPORT
Ivan Jovanovi} zablistao sa kadetskim timom Novog Pazara

„Vratili se“ posle katastrofalnog starta 
Prvoslav Le{evi}

Novi Pazar - Skup{tina FK No-
vi Pazar nije ni glasala o predlo-
gu Upravnog odbora za istupa-
nje iz Prve lige. Na po~etku kon-
ferencije za medije uprili~ene po-
sle sednice, dosada{nji predsed-
nik kluba Kemal Mehmedovi},
izabran na prethodnoj sednici
odr`anoj 26. decembra 2015. go-
dine, saop{tio je da je kompletan
Upravni odbor podneo ostavku:

- Ostavku smo podneli da ne
bi do`ivljavali dalja bla}enja i
prozivanja, bez obzira {to smo
davali novac. Ne `elimo da na
nas niko ne upire prstom i go-
vori kako smo mi bili ti koji

smo izbacili Novi Pazar iz Prve
lige. Nakupilo se mnogo toga, a
svi znamo da je najlak{e kriti-
kovati iz fotelje. Grad }e preuze-
ti sve stare obaveze, pa }e na{i
naslednici mo}i da krenu od
nule, rekao je Mehmedovi}. 

Red`ep Kora}, biv{i general-
ni sekretar Novog Pazara, a u
svojstvu delegata Skup{tine, re-
kao je klju~nu stvar. „Nije se ni
glasalo o predlogu Upravnog
odbora o istupanju iz Prve lige,
jer ve}ina delegata nije bila za
taj predlog, smatraju}i da to u
ovom trenutku nije najbolje re-
{enje“. Skup{tini je prisustvo-

vao i gradona~elnik Novog Pa-
zara, Nihat Bi{evac:

,,Izmiri}emo sva prethodna
dugovanja. Klub izdvaja za
sport 16,5 miliona dinara, {to je
u skladu sa novim Zakonom o
sportu. Dali smo rok od 15 da-
na da se neko od zainteresova-
nih, kojih je bilo, javi i preuzme
klub, a ukoliko se to ne dogodi
istupi}emo iz lige. Onome ko
u|e u klub ostavljamo komplet-
nu infrastrukturu, jednu od
najboljih u Srbiji, ali i mogu}-
nost da ostvari dobit, jer je fud-
bal odavno postao biznis“, za-
klju~io je gradona~elnik. P. L.

Skup{tina FK Novi Pazar nije ni glasala o predlogu za istupanje iz Prve lige

Upravni odbor podneo ostavku, grad preuzeo dugove

Veliko interesovanje javnosti:
Skup{tina novopazarskog kluba 

Na po~etku ~etiri poraza: Kadeti
slave pobedu nad ^ukari~kim
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Pljevlja - Nevladina organizacija „Tara“ reali-
zovala je projekat pod nazivom „Droga donosi
nesre}u“. U okviru projekta realizovane su broj-
ne aktivnosti, me|u kojima i jednodnevni eduka-
tivni kamp na \ur|evica Tari, u okviru kojeg je
odr`ano nekoliko predavanja i pje{a~ka tura sa
upoznavanjem prirodnih ljepota kanjona Tare i
Kosanice i obilazak splavi{ta i mosta na Tari.

Izvr{ni direktor NVO „Tara“ Miloje Kljajevi}

za na{ list ka`e da je zadovoljan interesovanjem
osnovaca za ovu temu, ali i isti~e razloge koji ih
dovode u isku{enje. „Djeca iz radoznalosti, ̀ elje
za dokazivanjem u dru{tvu vr{njaka, ili iz lako
izmi{ljenog razloga, a i iz razloga kao {to ni od-
rasli ne vide i ne ose}aju da je bolja budu}nost
izvjesna, pribjegavaju kori{}enju raznih opojnih
sredstava, alkohola, duvana i droge. Kada dije-
te po~ne da se dru`i sa drogom, prestaje da se

dru`i sa svim {to je do tada voljelo. Van ku}e ih
je te{ko za{tititi, a nemogu}e ih je potpuno izo-
lovati. Zato im se mora na vrijeme ukazivati i
bezbroj puta, kroz razgovor ponavljati o opa-
snostima koja ih vreba van ku}e i kako te opa-
snosti izbje}i. Zato mi ve}inu svojih aktivnosti
posve}ujemo ovom problemu“, isti~e Kljajevi}.
Projekat je podr`ala Komisija Vlade Crne Gore
iz dijela prihoda od igara na sre}u. J. D.

NVO „Tara“ edukacijom 
protiv narkomanije 

„Droga donosi nesre}u“: Predavanje 

„Tolerancija – to si ti“ 
u uli~noj akciji

Novi Pazar - Nevladina organizacija Akadem-
ska inicijativa „Forum 10“, podelom promotiv-
nog materijala, na ulicama Novog Pazara obe-
le`ila je 10. decembar - Me|unarodni dan ljud-
skih prava. Aktivisti ove organizacije razgova-
rali su sa gra|anima o toleranciji i razli~itim ob-
licima diskriminacije u dru{tvu. Akcija je sa-
stavni deo projekta „Tolerancija - to si ti“, koju

finansira Kancelarija za ljudska i manjinska
prava i sprovodi se u okviru programa „Sprovo-
|enje antidiskriminacionih politika u Republi-
ci Srbiji“. Projekat „Tolerancija - to si ti“, Aka-
demska inicijativa realizuje u saradnji sa nevla-
dinim organizacijama Forumom za kreativno
delovanje (FOKRED) i Tutinskom inicijativom
mladih. S. N. 

Poklon porodice Jahibegovi} gradskoj Biblioteci 

Knjige na dar
Nova Varo{ - Novovaro{ani Frzata i [erif Jahi-

begovi} poklonili su mati~noj biblioteci „Jovan
Tomi}“ oko 300 vrednih knjiga. Re~ je o temat-
ski i ̀ anrovski raznolikoj literaturi. Me|u poklo-
njenim knjigama najzastupljenije su one iz obla-
sti beletristike, a jedan manji deo su i starija izda-
nja {kolske lektire. Zahvaljuju}i ovoj donaciji, do-
ma}i ljubitelji pisane re~i mogu prona}i dela zna-
~ajnih inostranih, ali i doma}ih knji`evnih stva-

ralaca . Tu su kompleti knjiga klasika Gogolja i
Dostojevskog, kao i Nu{i}a, Stankovi}a, Karad`i-
}a, a zastupljena su i novinska izdanja ~uvenih
svetskih bestselera. „Zahvalni smo porodici Jahi-
begovi} na vrednom poklonu i nadamo se da }e
njihov ~in darivanja biti podsticaj da i neki drugi
darodavci pru`e svoj skromni doprinos u oboga-
}ivanju knji`nog fonda Biblioteke“, ka`e Milana
Jeli}, direktorka GB „Jovan Tomi}“ . R. P. 

Donacija 
djeci iz „Tise“ 
Bijelo Polje - U~enici Srednje elektro-ekonomske

{kole uspje{no su realizovali jo{ jednu humanitarnu
akciju i simboli~nom donacijom obradovali djecu
Dnevnog centra „Tisa“. Prethodnih nekoliko dana u
prostorijama te obrazovne ustanove organizovana je
akcija prikupljanja slatki{a za korisnike „Tise“, kako
bi im skromnim poklon-paketi}ima uljep{ali predsto-
je}e novogodi{nje praznike. Predsjednik U~eni~kog
parlamenta Srednje elektro-ekonomske {kole Milo{
Bao{i}, kazao je za Radio Bijelo Polje da je ovo jo{ je-
dan u nizu humani gest u~enika te {kole. „Zaista je di-
van osje}aj vidjeti osmijeh na licima te djece i to je ono
{to nas motivi{e da i u budu}nosti sprovodimo nove
akcije. Svjesni smo da ovo nije velika pomo} i da su
im potrebne mnoge stvari, ali to je ono {to smo mi
kao u~enici uspjeli da pru`imo u ovom trenutku“, re-
kao je Bao{i}. On je dodao da se veliki broj u~enika
odazvao humanitarnoj akciji i da je svako donirao u
skladu sa svojim mogu}nostima. C. D.


